
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 17/2008 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 475/2008 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Θέση Δ.Σ. για τον καθορισμό Λατομικών 
Ζωνών στην περιοχή του Δήμου Βέροιας. 

 
       Σήμερα 15 Σεπτεμβρίου του έτους 2008 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 15-9-2008 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, 
ύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και 
Κοινοτήτων και το άρθρο 7 του Ν. 3443/2006. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  26 μέλη. 
          Παρόντες                                                Aπόντες                     Παρόντες  Πρόεδροι Τ.Σ. 

1. Μ. Σουμελίδης Ε. Σοφιανίδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος   Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου   Σ. Κρομμύδας 
4. Γ.  Μιχαηλίδης    
5. Π. Παυλίδης   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Η. Σοφιανίδης 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Π. Ποταμόπουλος 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Πιτούλιας 
9. Α. Δελαβερίδης   Γ. Μανακούλης 

10. Α.  Τσιάρας   Β. Ρήσσου 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Ι. Ταρασίδης 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης    
13. Κ. Συμεωνίδης   Απών Πρόεδρος Τ.Σ. Νέων 
14. Μ. Τρανίδης   Κ. Καπανίδης 
15. Α. Παπαστεργίου  

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 
προσήλθαν οι κ.κ. Μ. Τρανίδης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Ακριβόπουλος 
και αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης,. Χ. Γεωργιάδης, Β. 
Γιαννουλάκης, Ι. Καλαϊτζίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 471/2008 απόφασης αποχώρησε ο 
κ. Γ. Ορφανίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 472/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Β. Γιαννουλάκης. 

16. Γ. Κάκαρης 
17. Χ. Σκουμπόπουλος 
18. Χ. Γεωργιάδης 
19. Β. Γιαννουλάκης 
20. Σ. Παναγιωτίδης 
21. Ι. Ακριβόπουλος 
22. Μ. Σακαλής 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 473/2008 απόφασης προσήλθε ο 

κ. Γ. Ορφανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Σ. 
Παναγιωτίδης, Ι. Ακριβόπουλος. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 474/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Ι. Ακριβόπουλος και αποχώρησε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 475/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Β. Γιαννουλάκης και αποχώρησε η κα Μ. Τσιαμήτρου. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 476/2008 απόφασης προσήλθε η 
κα Μ. Τσιαμήτρου και αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 487/2008 απόφασης αποχώρησε ο 
κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 498/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 

23. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
24. Ε. Γουναράς 
25. Ι. Καλαϊτζίδης 
26. Γ. Ορφανίδης 

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 7-5-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 
Εισαγωγή:  

Λατομική δραστηριότητα, στα όρια του Δήμου Βεροίας, υπάρχει από την 
αρχαιότητα (βλέπε και σχετική διατριβή του αρχαιολόγου κ. Θεμιστοκλή Βάκουλη 
«Αρχαία λατομεία μαρμάρου στο Βέρμιο και Πιέρια») έως σήμερα. Θα μπορούσε να 
πει κανείς, η εξόρυξη και αξιοποίηση μαρμάρου, είναι μέρος της ιστορίας της πόλης 
μας. 
 Στις μέρες μας, η δραστηριότητα αυτή υπάρχει και εξελίσσεται, αλλά με 
κάπως άναρχο και απρογραμμάτιστο τρόπο, δίπλα στις υπόλοιπες «δραστηριότητες» 
του Βερμίου (αξιοποίηση νερών και ανέμου, δασοπονία, κτηνοτροφία, 
οικοτουρισμός, κυνήγι, κ.α.). Εξ άλλου, βρισκόμαστε ήδη στο ιστορικό σημείο, όπου 
η ανάπτυξη της πόλης και της ευρύτερης περιοχής θα προέλθει από το Βέρμιο (που 
καταλαμβάνει και το 70% της επιφάνειας των ορίων Δήμου Βέροιας) και όχι πια από 
τον κάμπο και τις αγροτικές δραστηριότητες. 
 Θα πρέπει, λοιπόν, η εξορυκτική δραστηριότητα να οργανωθεί σε πλαίσια 
νομιμότητας και προς την κατεύθυνση της «αειφόρου ανάπτυξης» του Βερμίου και 
της πόλης. Σ’ αυτά στοχεύει η παρούσα μελέτη, ορίζοντας το πρώτο βήμα, καθορισμό 
«λατομικής περιοχής» στα όρια του Δήμου Βεροίας, όπως ορίζει και η ισχύουσα 
νομοθεσία. 
(Χάρτης 1) 
ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟ ΠΛΑΙΣΙΟ 
 Οι ισχύοντες σήμερα νόμοι και διατάξεις, που καθορίζουν τον τρόπο και τα 
πλαίσια άσκησης της λατομικής δραστηριότητας, είναι οι: 

 Ν. 669/77 «Περί εκμεταλλεύσεως λατομείων» 
 Ν. 1428/84 «Εκμετάλλευση λατομείων» 
 Ν. 2115/93 Τροποποίηση, αντικατάσταση και συμπλήρωση διατάξεων του Ν. 

1428/1984  "Εκμετάλλευση  λατομείων αδρανών υλικών και άλλες διατάξεις". 
Και συμπληρώνονται από τους κανονισμούς: 

 Ν. 210/73 «Περί Μεταλλευτικού Κώδικα» 
 Ν. 274/76 «Τροποποίηση Μεταλλευτικού Κώδικα» 
Στη συνέχεια, ένα πλέγμα εκδοθέντων Υπουργικών Αποφάσεων, αλλά και 

γνωμοδοτήσεων του Νομικού Συμβουλίου του Κράτους, ορίζουν τον τρόπο άσκησης 
των εξορυκτικών δραστηριοτήτων, επ’ ωφελεία των πολιτών αλλά και του Φυσικού 
Περιβάλλοντος. 

Όπως προκύπτει, λοιπόν, από την σχετική νομοθεσία, αλλά και από την ίδια την 
ανάγκη οργάνωσης και ανάπτυξης της οικονομικής αυτής δραστηριότητας, όλες οι 
λατομικές εργασίες θα πρέπει να αναπτύσσονται σε περιοχές χωροταξικά, γεωλογικά, 
περιβαλλοντικά και οικονομικά οριοθετημένες, με την δημιουργία «Λατομικών 
περιοχών». Εκτός αυτών των περιοχών δεν επιτρέπεται καμία λατομική 
δραστηριότητα, εκτός ειδικών εξαιρέσεων. 
ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑ ΕΠΙΛΟΓΗΣ/ΟΡΙΟΘΕΤΗΣΗΣ 

Τα κριτήρια επιλογής μιας περιοχής ως λατομικής, είναι τα εξής (άρθρο 3 Ν. 
1428/84 «Καθορισμός λατομικών περιοχών»): 

 Ποιότητα και εκμεταλλευσιμότητα πετρωμάτων 
 Μορφολογία της περιοχής 
 Ύπαρξη ικανών αποθεμάτων 
 Συνθήκες προσπέλασης προς τις περιοχές αυτές, αλλά και προς τα 

καταναλωτικά κέντρα. 



Επίσης όπως προβλέπεται στο άρθρο 4 του Ν. 1428/84, η λατομική περιοχή 
θα πρέπει να απέχει τουλάχιστον 500m από προστατευόμενες περιοχές και αν η 
απόσταση είναι μικρότερη των 2km, απαιτείται η σύμφωνη γνώμη, του καθ’ ύλην 
αρμοδίου Υπουργείου. 
 Τα κριτήρια αυτά συμπληρώνονται από τους περιοριστικούς – 
απαγορευτικούς λόγους που επιβάλλει το άρθρο 10 του Ν. 1428/84 και αφορά τους 
λόγους «απαγόρευσης εκμίσθωσης ή χορήγησης αδείας εκμετάλλευσης». 
 Σύμφωνα με το άρθρο 3 του Ν. 1428/84, παράγραφος 2: 
«οι λατομικές περιοχές σε κάθε νομό καθορίζονται εντός 5 ετών με απόφαση  του 
αρμοδίου Νομάρχη …», προθεσμία η οποία παρήλθε άπραγη για το νομό μας. 
 Ωστόσο, σύμφωνα με το άρθρο 13 του Ν. 3335/05, ορίζεται ότι: 
«παρατείνεται για πέντε (5) ακόμη έτη από την έναρξη ισχύος του νόμου που 
προβλέπεται στην παράγραφο 2 του άρθρου 3 του Ν. 1428/84…». Επομένως η 
δυνατότητα καθορισμού «λατομικών περιοχών» παρατάθηκε ως το 2010. 
ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑ ΚΑΘΟΡΙΣΜΟΥ ΛΑΤΟΜΙΚΩΝ ΠΕΡΙΟΧΩΝ 
 Οι «λατομικές περιοχές» κατά το άρθρο 3 του Ν. 1428/84, παράγραφος 2, 
καθορίζονται με Απόφαση Νομάρχη, ύστερα από γνώμη του Νομαρχιακού 
Συμβουλίου ή μετά από αίτηση ενδιαφερομένου (εν προκειμένω του Δήμου Βεροίας). 
 Η Απόφαση Νομάρχη εκδίδεται ύστερα από σχετική γνωμοδότηση 8μελούς 
Επιτροπής, που συγκροτείται με Απόφαση Νομάρχη, σε διάστημα 3 μηνών και η 
οποία εξετάζει και αιτιολογεί την πρόταση καθορισμού των λατομικών περιοχών. Οι 
λεπτομέρειες συγκρότησης και λειτουργίας, της εν λόγω επιτροπής καθορίζονται από 
την Υπουργική Απόφαση «Απόφ. Δ10/Φ68/οικ.12298/28-7-99». 
 Το έργο της Επιτροπής  αυτής περιγράφεται στο άρθρο 4 του Ν. 1428/84 
(όπως τροποποιήθηκε και από Ν. 2115/93). 
 Στη συνέχεια και σύμφωνα με την παρ. 2 του άρθρου 4 του Ν. 1428/84: «2. 
Μετά τον καθορισμό των λατομικών περιοχών, οι εκπρόσωποι του Υπ. Βιομ. 
Ενεργ. & Τεχν., της Διεύθυνσης Τεχνικών Υπηρεσιών ή της Τ.Υ.Δ.Κ., (όταν 
πρόκειται για περιοχές δημοσίων ή δημοτικών – κοινοτικών εκτάσεων αντίστοιχα) 
και του ΙΓΜΕ, προβαίνουν σε: 

 Χωροταξική κατανομή των λατομικών χώρων 
 Περιγραφή των απαιτούμενων έργων υποδομής 
 Προβαίνουν σε εκτίμηση της δαπάνης εκτελέσεως των έργων αυτών 
Το έργο αυτό ολοκληρώνεται σε διάστημα 6 μηνών από τον καθορισμό των 

λατομικών περιοχών. 
 Τέλος, όπως προβλέπεται η επόμενη παράγραφος του άρθρου 4 του Ν. 

1428/84 (όπως αντικαταστάθηκε από τον  Ν. 2115/93): «3. Η αντιμετώπιση της 
δαπάνης των έργων υποδομής της προηγούμενης παραγράφου αναλαμβάνεται από 
τους μισθωτές των λατομικών χώρων κατ’ αναλογία, που καθορίζεται με απόφαση 
του νομάρχη ή του δημάρχου ή του προέδρου κοινότητας. 

 Προκειμένου περί δημοσίων λατομείων, η δαπάνη των έργων υποδομής 
συμψηφίζεται με το αναλογικό μίσθωμα». 

ΈΡΕΥΝΑ ΚΑΙ ΑΠΟΤΥΠΩΣΕΙΣ 
Λατομικές δραστηριότητες στα (σημερινά) όρια του Δήμου Βέροιας, υπήρχαν 

από αρχαιοτάτων χρόνων. 
Σε σχετική έρευνα, ωστόσο, καταγεγραμμένα στοιχεία (συμβόλαια μίσθωσης, 

τοπογραφικά διαγράμματα, αδειοδετήσεις κλπ.), βρέθηκαν από την δεκαετία του 
1970 και εντεύθεν. 



 Σύμφωνα, λοιπόν, σύμφωνα με τα στοιχεία της Υπηρεσίας μας, τα λατομεία 
που λειτουργούν στην περιοχή μας, με εγκεκριμένη ΑΔΕΙΑ ΕΚΜΕΤΑΛΛΕΥΣΗΣ 
είναι τα εξής: 

 
ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ ΚΩΝ/ΝΟΣ &ΣΙΑ 
Ο.Ε 

1301/30-
11-2006 ΗΜΑΘΙΑΣ ΓΕΩΡΓΙΑΝΩΝ ΙΔΙΩΤ. ΝΤΟΡΜΑΝΙ 

ΤΣΕΠΙΔΗΣ ΚΩΝ/ΝΟΣ 1456/18-6-
1998 ΗΜΑΘΙΑΣ ΓΕΩΡΓΙΑΝΩΝ ΙΔΙΩΤ. ΝΤΟΡΜΑΝΙ 

ΕΞΟΡΥΚΤΙΚΗ ΒΕΡΟΙΑΣ 
Ε.Π.Ε. 

441/20-2-
1987 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΛΟΦΟΤΟΠΟΣ 

ΛΕΥΚΑ ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ 2293/2-9-
2005 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΛΟΦΟΤΟΠΟΣ 

«ΛΑΤΟΜΕΙΑ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ» 
Ε.Π.Ε. 

409/11-3-
1992 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΚΑΣΤΡΙ 

«ΛΑΤΟΜΕΙΑ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ» 
Ε.Π.Ε. 

856/11-4-
1991 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΚΑΣΤΡΙ 

ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ Α.Ε. 2819/5-11-
2004 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΔΗΜ. ΚΑΣΤΡΙ 

ΣΑΛΗΜ ΑΜΠΝΤΕΛ ΚΑΝΤΕΡ 1386/29-6-
2007 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΔΗΜ. ΠΑΚΟΥΡΙ 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ Α.Α & ΣΙΑ 
Ε.Ε. 

761/15-6-
2005 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΔΗΜ. ΚΑΣΤΑΝΙΕΣ 

ΑΦΟΙ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗ Ο.Ε. 
«ΜΑΡΜΑΡΕΛΛΗΝΙΚΗ» 

Φ19/3/22-
12-1981 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΚΑΣΤΑΝΙΕΣ 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ & 
ΣΙΑ Ε.Ε. 

4269/21-1-
1988 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ ΔΗΜ. ΚΑΣΤΡΙ 

Ν. ΛΙΟΥΛΙΑΣ-ΑΦΟΙ ΤΖΙΜΑ 
Ο.Ε. ΜΑΡΜΑΡΑ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ 

2583/28-6-
1985 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΠΡΟΣΗΛΙΟ 

ΜΑΡΙΑ ΚΟΚΟΛΑΚΗ & ΣΙΑ 
Ε.Ε 

1690/18-7-
2000 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΔΗΜ. ΞΥΛΑΛΟΓΟ 

ΧΑΝΙΩΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ – 
ΛΕΥΚΑ ΜΑΡΜΑΡΑ ΒΕΡΟΙΑΣ 

1160/28-6-
2002 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΔΗΜ. ΞΥΛΑΛΟΓΟ 

«ΜΑΡ.Κ.ΒΕ.» Α.Ε.Β.Ε. 
ΜΑΡΜΑΡΑ ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ 

5379/-30-
10-1984 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΦΛΑΜΟΥΡΙΑ 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΣΧΟΥΣ & ΥΙΟΙ 
Ο.Ε. 

3193/22-
10-1990 ΗΜΑΘΙΑΣ ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ ΚΟΙΝ. ΠΡΟΣ 

ΣΤΕΡΝΑ 4 
 

Υπάρχουν ωστόσο και πολλά ακόμα, που λειτουργούν με ΑΔΕΙΑ 
ΔΙΕΡΕΥΝΗΤΙΚΩΝ ΕΡΓΑΣΙΩΝ (που εκδίδεται για ένα έτος, με δυνατότητα 
παράτασης για ένα επιπλέον έτος και με αντικείμενο την εξόρυξη για διαπίστωση 
είδους και αποθεμάτων εκμεταλλεύσιμου κοιτάσματος). Η έρευνα για αυτού του 
είδους τις «εκμεταλλεύσεις» είναι αρκετά δύσκολη και χρονοβόρα. 

Υπάρχουν, τέλος και πολλές εκτάσεις, για τις οποίες έχουν κατατεθεί αιτήσεις 
ενδιαφέροντος, έχουν λάβει «καταρχήν» θετικές γνωμοδοτήσεις (ή και αποφάσεις 
Δημοτικού Συμβουλίου), χωρίς να προχωρήσουν σε έκδοση Αδειών Διερευνητικών 
Εργασιών ή Εκμετάλλευσης… 
 Στη συνέχεια, για όσες εκτάσεις βρέθηκαν στοιχεία (παλαιότερα ή εν ισχύ), 
αποτυπώθηκαν στον Χάρτη 4. Η μέχρι τώρα, λοιπόν, μεταλλευτική δραστηριότητα, 
εντοπίζεται σε εκτάσεις των σημερινών Δημοτικών Διαμερισμάτων ΚΑΣΤΑΝΙΑΣ-
ΣΑΝΤΑΣ, ΓΕΩΡΓΙΑΝΩΝ και ΚΟΥΜΑΡΙΑΣ. 

Στα όρια του Δήμου μας, έχουν ορισθεί ως Προστατευόμενες Περιοχές, από 
τις οποίες η Λατομική περιοχή θα πρέπει να απέχει τουλάχιστον 500m, οι εξής: 

 Δίκτυο NATURA, με τις κωδικές ονομασίες (χάρτη 2) 
- GR1210001 Όρος Βέρμιο 
- Gr1210002 Στενά Αλιάκμονα 

 ΚΑΤΑΦΥΓΙΑ ΘΗΡΑΜΑΤΩΝ, με τις κωδικές ονομασίες (χάρτης 3) 



- Κ120 
- Κ126 
- Κ134 

 ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΙΚΟΙ ΧΩΡΟΙ:  
Πρόσφατα οριοθετήθηκαν στην περιοχή του Βερμίου, οι εξής 

αρχαιολογικοί χώροι: 
1. Περιοχή «Μ. Καστρί» του Δ.Δ. Κουμαριάς (χάρτης 5) για την οποία έχει 

κατατεθεί πρότασή μου και επίκειται η απόφαση του Κ.Α.Σ. – Κεντρικό 
Αρχαιολογικό Συμβούλιο) 

2. Περιοχή «Ιερού» και «Αρχαίου οικισμού» Δ.Δ.Λευκόπετρας. 
Ακόμη, ερευνάται μια νέα περιοχή ιστορικού ενδιαφέροντος, Ανατολικά της 

κορυφής «Αράπης», περιοχής Καστανιάς-Σάντας. Η έρευνα ακόμη δεν 
ολοκληρώθηκε, αλλά δηλωμένη πρόθεση της Ι.Ε. Αρχαιολογικής Εφορίας, είναι να 
κηρυχθεί και η εν λόγω περιοχή «αρχαιολογικός χώρος». 
ΟΔΙΚΟ ΔΙΚΤΥΟ 
 Ως γνωστόν, οι περιοχές λατομικής δραστηριότητας στα όρια του Δήμου 
Βεροίας, διαθέτουν επαρκές και εκτεταμένο δίκτυο πρόσβασης. Και φυσικά το δίκτυο 
από τα λατομεία προς τα μεγάλα καταναλωτικά κέντρα (μέσω Νομαρχιακού οδικού 
δικτύου και Εγνατίας Οδού), είναι ήδη ικανότατο για σημερινές και μελλοντικές 
ανάγκες. (Χάρτης 4). 
ΓΕΩΛΟΓΙΚΟΙ ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΙ 
 Σύμφωνα με τα επίσημα ερευνητικά δεδομένα του ΙΓΜΕ (Ινστιτούτο 
Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών), η περιοχή μας διαθέτει επαρκέστατα 
αποθέματα για εξορυκτικές δραστηριότητες πολλών δεκαετιών, με καθαρότητα 
εξαιρετική (χάρτης 6). 
ΠΡΟΤΑΣΗ ΠΕΡΙΟΧΗΣ για χαρακτηρισμό ως «ΛΑΤΟΜΙΚΗΣ» 
 Σταθμίζοντας τα δεδομένα της έρευνας που διενήργησε ο ΔΗΜΟΣ ΒΕΡΟΙΑΣ 
και τις παραγωγικές-καταναλωτικές ανάγκες της πόλης μας και των μεγάλων αστικών 
κέντρων της χώρας, π ρ ο τ ε ί ν ο υ μ ε  να χαρακτηρισθούν ως λατομικές, οι 
περιοχές: Ακολουθεί σχετικός χάρτης. 
 Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου και τις αριθ. 8/2008 & 
9/2008 αποφάσεις της επιτροπής Ανάπτυξης του Δ.Σ., με την οποία αυτή εισηγείται 
ομόφωνα:  

Α) Τον ορισμό ως λατομική ζώνη της περιοχής που φαίνεται στο συνημμένο 
χάρτη, με τους εξής όρους: 1) να διασφαλίζονται τα έσοδα του Δήμου από τη 
μίσθωση λατομικών χώρων, 2) να τηρούνται οι όροι αποκατάστασης στο χρόνο και 
τον τρόπο, που αναφέρονται στη Μ.Π.Ο., 3) να διακόπτεται η λατομική 
δραστηριότητα εφόσον υπάρχει διατάραξη φυσικού τοπίου (δάσος, οικισμοί, υδάτινοι 
πόροι κ.λ.π.), 4) ειδικά για την περιοχή που βρίσκεται αριστερά από την παλαιά 
Εθνική Οδό Βέροιας-Καστανιάς (περιοχή Καστρί Καστανιάς) οι νέες μισθώσεις θα 
γίνονται με τους εξής όρους: α) να υπάρχει γνωμοδότηση του αρμόδιου Τοπικού 
Συμβουλίου, β) να τηρούνται οι ειδικές διατάξεις και β) να μην επιβαρύνεται 
επιπρόσθετα το περιβάλλον διότι η περιοχή είναι ήδη επιβαρυμένη (απόφ. 8/08). 

Β) Να δημοσιευθεί στον τοπικό τύπο πρόσκληση προς τους κατέχοντες άδεια 
έρευνας λατομικών χώρων στα όρια περιοχής του Δήμου Βέροιας να προχωρήσουν 
στις απαραίτητες διαδικασίες και σε εύλογο χρονικό διάστημα τριών μηνών στη 
διαδικασία μίσθωσης, άλλως ο Δήμος θα προχωρήσει σε περαιτέρω ενέργειες για τη 
διασφάλιση των συμφερόντων του (απόφ. 9/08). 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 



Πρόεδρος: Πριν προχωρήσουμε στη συζήτηση του θέματος να ενημερώσω το 
σώμα ότι για τη συζήτηση του παρόντος θέματος παρευρίσκονται σήμερα στη 
συνεδρίαση ο κ. Δασάρχης, εκπρόσωπος της αρχαιολογίας, οικολογικές ομάδες και 
εκπρόσωπος του Τεχνικού Επιμελητηρίου. 

Δήμαρχος: Το θέμα είχε ήδη ξεκινήσει να συζητείται στο προηγούμενο Δ.Σ. 
αλλά υπήρχε ένα θέμα με τους έγχρωμους χάρτες και γι’ αυτό το αναβάλαμε 
προκειμένου να γίνει η παρουσίαση σε Power Point. Είναι μία δουλειά που είχε 
εξηγηθεί στο προηγούμενο συμβούλιο, πώς έγινε, τις επαφές με φορείς, με τα Τοπικά 
Διαμερίσματα, όπου οι απόψεις τους έγιναν απολύτως σεβαστές και βεβαίως είναι μία 
πρόταση που αφορά τις δημοτικές εκτάσεις αν δεν κάνω λάθος. 

Παυλίδης: Ξεκινώντας σας παρουσιάζουμε την πρόταση όπως ξεκίνησε και 
την πορεία της. Εδώ σ΄ αυτό τον χάρτη περιγράφονται τα όρια των τοπικών 
διαμερισμάτων και των οικισμών που αφορούν τον Δήμο Βέροιας. Είναι ένας γενικός 
χάρτης, έχουν καταγραφεί τα όρια της κάθε περιοχής, του κάθε χωριού. Ο δεύτερος 
χάρτης περιγράφει τις περιοχές natura, όπως υπάρχουν και ισχύουν σήμερα και 
φαίνονται τα καταφύγια θηραμάτων, όπως επίσημα έχουν αποφασιστεί να είναι με 
υπουργικές αποφάσεις. Είναι τα λατομεία που έχουν άδεια και βρίσκονται στην 
περιοχή της Κουμαριάς και στην περιοχή της Καστανιάς. Σήμερα τα υπάρχοντα 
λατομεία, όπως περιγράφονται στο εισηγητικό κι έχουν άδεια, είναι μόνο αυτά τα 
συγκεκριμένα και τα άλλα, στην περιοχή του Δήμου Βέροιας, δεν έχουν άδεια. Έχουν 
άδεια ερευνητικών εργασιών αλλά επίσημα δεν έχουν έρθει στον Δήμο να πάρουν 
άδεια. Η μόνη αρχαιολογική ζώνη που υπάρχει είναι στην περιοχή της Κουμαριάς. 
Υπάρχει και στη Λευκόπετρα αλλά ακόμη δεν έχει εκδοθεί επίσημη απόφαση. 
Υπάρχει στον χάρτη ένα αρχαίο τοιχείο που γειτνιάζει με τα λατομεία του κ. Μοσχού. 
Ο επόμενος χάρτης που βλέπετε είναι του ΙΓΜΕ, όπου φαίνεται η μαρμαροφόρος 
περιοχή και όπου, κατά το ΙΓΜΕ, υπάρχει ο ορυκτός πλούτος. 

Τώρα πάμε στις προτάσεις λατομικής ζώνης, όπως αυτές παρουσιάστηκαν 
στην επιτροπή. Η μία πρόταση ήταν η περιοχή που βλέπετε με κίτρινο χρώμα. 
Φαίνονται τα υφιστάμενα λατομεία, ο δρόμος που οδηγεί στην Καστανιά, ο οικισμός 
της Καστανιάς κι ο δρόμος που οδηγεί στο Ξηρολίβαδο. Η δεύτερη πρόταση ήταν 
αυτή που βλέπετε τώρα. Όπως βλέπετε η πρόταση αυτή διαφέρει γιατί εδώ τα 
υπάρχοντα λατομεία είναι εκτός περιοχής. Είναι τα λατομεία, όπως ανεβαίνουμε για 
την Καστανιά και τα οποία εκμεταλλεύονται. Η τρίτη πρόταση είναι αυτή, μία 
μεγαλύτερη περιοχή, αυτός είναι ο δρόμος που οδηγεί στο Ξηρολίβαδο κι αυτός που 
οδηγεί στην Καστανιά. Είναι η επόμενη πρόταση που θα μπορούσε να υπάρξει και 
είναι κάπως μεγαλύτερη από την προηγούμενη και είναι η τελική πρόταση που 
έρχεται στο Δ.Σ. και την οποία θα δούμε και στο τέλος. Επαναλαμβάνω εδώ είναι ο 
δρόμος προς Ξηρολίβαδο, για να ξέρουμε που βρίσκεται, είναι ο δρόμος προς 
Καστανιά, είναι μία σύνθεση όλων των προτάσεων, είναι δηλαδή η περιοχή μετά την 
Κουμαριά, είναι η περιοχή μετά την Καστανιά και με το πράσινο εδώ είναι η περιοχή 
όπου υπάρχουν σήμερα τα λατομεία που είναι σε δραστηριότητα. Ζητήθηκε από τα 
Τοπικά Διαμερίσματα να μας πουν την άποψή τους για τους λατομικούς χώρους. Η 
Αγία Βαρβάρα δεν πρότεινε καμία πρόταση για καμία περιοχή, η Άμμος το ίδιο, τα 
Ασώματα το ίδιο, οι Γεωργιανοί το ίδιο, η Καστανιά δεν πρότεινε κάτι αλλά ανέφερε 
ότι η περιοχή είναι κορεσμένη και έχει μετατραπεί σε σεληνιακό τοπίο και γι’ αυτό 
εκείνη την περιοχή που είδατε με το πράσινο κι έρχεται ως τελική πρόταση λέμε στο 
τέλος να έχει τη σύμφωνη γνώμη του Τ.Σ. όταν θα παίρνεται μία απόφαση. Το Κάτω 
Βέρμιο δεν έκανε καμία πρόταση. Η Κουμαριά έκανε την πρόταση που υπάρχει 
δηλαδή σύμφωνα με απόφαση του Νομάρχη παλαιότερα είχε εκδοθεί μία απόφαση 
όπου έχουν καθορισθεί κάποια στρέμματα για λατομική περιοχή, αυτή ήταν 



πενταετούς διάρκειας και σήμερα διανύουμε την παράτασή της και βαίνουμε  προς τη 
λήξη της, υπάρχει δε και το πρόβλημα με τις αρχαιότητες στην περιοχή δηλαδή το 
τοιχείο που σας έδειξα. Το Ξηρολίβαδο ανέφερε κάτι πιο συγκεκριμένο, νοτίως μετά 
το στάβλο με τα γελάδια και περιγράφεται μία περιοχή που προσδιορίζεται στο χάρτη 
τον οποίο σας παρουσιάσαμε. Η Ράχη και ο Τριπόταμος δεν έκαναν καμία πρόταση. 
Η τελική πρόταση λοιπόν είναι αυτή όπως περιγράφεται σ΄ αυτόν τον χάρτη κι 
επαναλαμβάνω ότι είναι οι δύο περιοχές συν αυτή την περιοχή που σήμερα 
δραστηριοποιούνται τα λατομεία. Σ’ αυτήν μέσα βρίσκονται τα υπάρχοντα λατομεία 
και σ΄ αυτή την περιοχή θα καλέσουμε και όσους έχουν καπαρώσει το χώρο, αυτούς 
δηλ. που έχουν πάρει άδειες, να έρθουν να κάνουν συμβάσεις με τον Δήμο γιατί 
σήμερα έχουν άδεια ερευνητικών εργασιών και δεν ξέρουμε πόσοι είναι αυτοί. Η 
Μικρή Σάντα δεν είναι μέσα, είναι άλλη περιοχή, εκεί υπάρχει ιδιαίτερο πρόβλημα 
και δεν την προτείνουμε. Τα προβλήματα που δημιουργούνται στη Σάντα είναι σε 
εκτάσεις του δημοσίου και όχι του Δήμου. 

Δασάρχης Βέροιας : Υπηρετώ στην υπηρεσία από το 1982. Ανέκαθεν υπήρχε 
και σε εθνικό και σε τοπικό επίπεδο η πρόταση της δασικής υπηρεσίας να γίνει 
κάποιος χωροταξικός σχεδιασμός και μέσα σ΄ αυτόν περιλαμβάνονταν και ο 
καθορισμός διαφόρων ζωνών χρήσης γης. Μέσα σ΄ αυτές τις ζώνες χρήσης ήταν και 
η εκμετάλλευση του δασικού χώρου για λατομικές εργασίες. Πέρασαν 26 χρόνια, 
τόσο σε εθνικό όσο και σε τοπικό επίπεδο, και δεν έγινε τίποτα μέχρι σήμερα. Στον 
ορεινό χώρο του Βερμίου που θα αναφερθώ επικρατεί σήμερα μία άναρχη 
κατάσταση. Υπάρχει το δικαίωμα του κάθε ιδιώτη λατόμου να υποβάλλει στο 
Νομαρχιακό Συμβούλιο μία αίτηση, να καπαρώνει μία περιοχή και να προβαίνει στη 
μίσθωση αυτής της περιοχής και στην εκμετάλλευση ως λατομείου κυρίως μαρμάρου. 
Τώρα τελευταία, με την έλλειψη των αδρανών υλικών, υπάρχει μία τάση για ίδρυση 
λατομείων αδρανών υλικών στον ορεινό χώρο. Από τις αρχές της δεκαετίας του ΄90 
που προτάθηκε να βρεθεί μία λατομική ζώνη και συμμετείχε και η υπηρεσία μας σ΄ 
αυτόν τον καθορισμό, αυτή ναυάγησε. Τι έγινε όμως μπροστά από πέντε χρόνια; 
Δόθηκαν κατ’ εξαίρεση σε δύο ιδιώτες, στην περιοχή «Ντορμάνι», το οποίο αποτελεί 
ιδιωτικό δάσος, άδειες λατομείων εκμετάλλευσης αδρανών υλικών. Με την πρότασή 
σας αυτή δεν είμαστε αντίθετοι αλλά κατά τον σχεδιασμό πρέπει να λάβετε υπόψη 
σας και τα διάσπαρτα λατομεία που υπάρχουν στην ευρύτερη περιοχή. Σαν δασική 
υπηρεσία δεν θέλουμε ν’ ανοίξουν οι ασκοί του Αιόλου και να υπάρχει ζήτηση από 
μεγάλες επιχειρήσεις, γιατί είδαμε τι έγινε στο Ξηρολίβαδο από μία μεγάλη εταιρεία 
εκμετάλλευσης άλλου υλικού, για λατομεία αδρανών υλικών. Η υπάρχουσα δασική 
νομοθεσία δεν απαγορεύει αλλά εκεί που φέρνουμε κυρίως αντιρρήσεις, κι έγινε και 
στην περιοχή της Μικρής Σάντας και στην περιοχή «Αράπη», είναι για ίδρυση 
λατομείων σε καταφύγια θηραμάτων. Εντούτοις η υπηρεσία μας γνωμοδοτεί, πάει η 
άποψή της στο ΥΠΕΧΩΔΕ, εμείς είμαστε οι αρνητικοί, αλλά συνήθως δίνονται 
άδειες και μέσα σε καταφύγια θηραμάτων. Προστατευόμενες περιοχές ιδιαίτερες, 
πλην του natura Ξηρολιβάδου και στα στενά του Αλιάκμονα, δεν υπάρχουν. Αυτά τα 
αιτήματα εξετάζονται από την ειδική υπηρεσία του ΥΠΕΧΩΔΕ. Επιθυμούμε να 
υπάρχει ένας σωστός χωροταξικός σχεδιασμός, να ληφθούν υπόψη σ΄ αυτόν τον 
σχεδιασμό όλα τα υπάρχοντα λατομεία, με κέντρο αυτά να υπάρχει μία διεύρυνση, να 
μη δημιουργήσουμε σε παρθένες περιοχές, να μη χάσουμε ούτε ένα στρέμμα δάσους. 
Είπατε σε άλλη συζήτηση τι πολύτιμο αγαθό είναι το νερό και όπως είπατε και 
γνωρίζετε η πόλη της Βέροιας υδροδοτείται από το όρος Βέρμιο. Η υπηρεσία μας θα 
εκφράσει την άποψή της σε μία ολοκληρωμένη μελέτη που θα κατατεθεί κι εκεί θα 
αξιολογήσετε φυσικά τις προτάσεις κι αν έχετε καταλήξει δηλαδή σε κάποια περιοχή, 



ούτως ώστε να μπορέσει να δημιουργήσει κάποιον προστατευτικό κλοιό γύρω από τα 
υφιστάμενα δάση. 

Φώτης Αργυρίου (Εκπρόσωπος Ομάδας Παρέμβασης για το Περιβάλλον και 
τον Πολιτισμό): Πριν πω οτιδήποτε να ζητήσω συγνώμη για τη συμπεριφορά μου στο 
προηγούμενο δημοτικό συμβούλιο. Είχαμε πει στο προηγούμενο Δ.Σ. για τη 
συγκεκριμένη περιοχή με πράσινο χρώμα, όπως είχατε πει ενώ εμείς την βλέπαμε 
μαύρη ότι πρόκειται για μία περιοχή καταφύγιο άγριας ζωής και δεν είναι καταφύγιο 
άγριας ζωής που φτιάχτηκε πέρυσι, ο κ. Δασάρχης μπορεί να επιβεβαιώσει ότι είναι 
τουλάχιστον μία 20ετία ίσως και παραπάνω, είναι ένα μόνιμο καταφύγιο και δεν είναι 
τυχαία μόνιμο. Εσείς εδώ πέρα, αγαπητοί σύμβουλοι της πόλης μας, καλείστε να 
χαράξετε πολιτική και όχι να εισηγηθείτε γραφειοκρατικά και τεχνοκρατικά κάτι 
προς το Νομαρχιακό Συμβούλιο. Εμείς περιμένουμε από εσάς να βάλετε τη σφραγίδα 
σας στην πολιτική, να εκδηλώσετε την πολιτική σας βούληση στο τι θα 
προστατεύσετε. Όπως είπε και ο Δασάρχης, ο νόμος επιτρέπει πολλά πράγματα 
τελικά. Ο νόμος φτιάχτηκε από τεχνοκράτες αλλά εσείς δεν είστε τεχνοκράτες, εσείς 
κάνετε πολιτική κι όταν οι πολίτες θέλουν να περισώσουν κάτι σε σας προστρέχουν 
και σας ζητάνε να ψηφίσετε σωστά για να προστατεύσουμε κάτι. Εμείς είμαστε εδώ 
πέρα σήμερα για να σας πούμε πως αν επρόκειτο να κάνετε τεχνοκρατικές εισηγήσεις 
δηλαδή που επιτρέπεται και που όχι, δεν χρειαζόταν καν να ζητήσετε τη γνώμη των 
Τοπικών Συμβουλίων ούτε να συνεδριάσει καμία επιτροπή. Φωνάξτε τους λατόμους 
να σας δείξουν αυτοί που έχει μάρμαρο, που έχει αδρανές υλικό κι αφήστε τους να το 
πάρουν. Δεν είναι όμως έτσι τα πράγματα. Είδατε πολύ καλά ότι και το Δημοτικό 
Διαμέρισμα Καστανιάς σας είπε ότι η περιοχή είναι πάρα πολύ υψηλής 
προτεραιότητας σαν φυσικό περιβάλλον κι ότι έχουν ενστάσεις. Διαβάζοντας την 
εισήγηση της επιτροπής παρατηρούμε ότι αφήνετε ανοιχτή μία πόρτα. Στη 
συγκεκριμένη πράσινη περιοχή την οποία εντοπίσατε και η επιτροπή σας εντόπισε ότι 
έχει μία ιδιαιτερότητα αφήνετε ανοιχτή την κερκόπορτα. Εισηγείστε προς το 
Νομαρχιακό Συμβούλιο να αφήσει ανοιχτή την κερκόπορτα βάζοντας τους όρους 
δηλαδή να διασφαλιστούν τα έσοδα του Δήμου, προτεραιότητα δηλαδή πρώτη είναι 
τα έσοδα του Δήμου, να τηρούνται όροι αποκατάστασης κάτι που είναι αυτονόητο 
και προβλέπει ο νόμος και δεν το ορίζει καμία επιτροπή σ΄ αυτή τη χώρα και να 
διακόπτεται η λατομική δραστηριότητα εφόσον υπάρξει διατάραξη του φυσικού 
τοπίου. Ποιος θα το βεβαιώσει αυτό το πράγμα; Θέλετε να βάλω τα έξοδα ενός 
λεωφορείου να πάμε να δούμε το φυσικό τοπίο στη συγκεκριμένη περιοχή; Πόσο έχει 
διαταραχθεί; Ποιος το σταμάτησε; Κανείς. Ποιος θα το σταματήσει στο μέλλον; 
Κανείς. Σας μιλάω για μία περιοχή που πραγματικά πρόκειται για ιδιαίτερου φυσικού 
κάλλους. Δεν θα έλεγα το ίδιο για την απέναντι περιοχή που είναι μια λατομική ζώνη 
μαρμάρου. Μιλάμε και αναφερόμαστε στα αδρανή υλικά. Το πρόβλημα του Βερμίου, 
το μεγαλύτερο πρόβλημα που παρουσιάζεται περιβαλλοντικά, το δημιουργούν πάντα 
τα αδρανή υλικά. Στη λατόμηση αδρανών υλικών γίνεται η ασυδοσία γιατί 
ισοπεδώνουν δάση. Το μάρμαρο παίρνεται πλέον με τις νέες τεχνικές πάρα πολύ 
χειρουργικά θα λέγαμε από το βουνό ενώ το αδρανές υλικό είναι μπάζα και παίρνεται 
ισοπεδωτικά. Αν ανεβείτε στη συγκεκριμένη περιοχή θα δείτε ότι έχουν κάνει 
αθλιότητες αυτοί που πέρασαν από εκεί. Εσείς λοιπόν καλείστε σήμερα και γι’ αυτό 
εμείς είμαστε εδώ σήμερα για να σας παρακαλέσουμε, να εκφράσετε την πολιτική 
σας βούληση, να κλείσετε την κερκόπορτα, να αλλάξετε την εισήγησή σας και να 
πείτε ότι η συγκεκριμένη περιοχή θα μπει υπό ειδικό καθεστώς προστασίας, θα έχετε 
σίγουρα και τη σύμφωνη γνώμη του Δασαρχείου, θα έχετε και τη σύμφωνη γνώμη 
όλων και του Τοπικού Διαμερίσματος και του Κυνηγετικού Συλλόγου όπου μία 
μεγάλη κατηγορία ανθρώπων έχει οφέλη, να προστατεύσουμε αυτή την περιοχή που 



γεννοβολάει άγρια ζώα και είναι από τις λίγες που έχουν απομείνει μέσα στο όρος 
Βέρμιο σε τόσο καλή κατάσταση ακόμη. Ζητάμε λοιπόν από εσάς να δώσετε την 
πολιτική σας βούληση, να ξεχάσετε αυτές τις εισηγήσεις όπου η εισήγηση της 
επιτροπής μιλάει για νέες άδειες, να μη μιλάμε για νέες άδειες σ΄ αυτή την περιοχή 
καθόλου και να πατήσουμε ένα φρένο σε βάθος μιας πενταετίας, να φύγουν από εκεί 
μέσα αυτά τα λατομεία αδρανών υλικών και να συμμαζευτούν τα υπόλοιπα του 
μαρμάρου. Είναι αρμοδιότητα των υπηρεσιών της Νομαρχίας και όχι του Δήμου και 
το ξέρω πολύ καλά. Αυτή είναι η εισήγησή μας, αυτό είναι το παρακαλώ που σας 
απευθύνουμε και θα θέλαμε πάρα πολύ να δείξετε τη δέουσα προσοχή. Η ψήφος σας 
έχει μεγάλη σημασία για το μέλλον του τόπου. 

Παύλος Σταυριανίδης (αντιπρόεδρος του τοπικού τμήματος Ν. Ημαθίας του 
Τεχνικού Επιμελητηρίου): Η νομαρχιακή επιτροπή του Τεχνικού Επιμελητηρίου 
Ημαθίας ομόφωνα σας ενημερώνει ότι δεν θα δεχθεί άλλη φορά να ενημερώνεται την 
προηγούμενη μέρα για θέματα στα οποία μπορεί και θέλει να συνδράμει ενεργά και 
εποικοδομητικά. Ένα τέτοιο θέμα είναι και το σημερινό. Τέτοια παράλειψη δεν την 
αξίζει κανείς συνεργάτης κι ενεργός πολίτης που μπορεί να συμβάλει θετικά στον 
Δήμο του. Την επισήμανση αυτή την έχουμε καταθέσει στον Δήμο και σε 
προγενέστερα θέματα. Μάλιστα έχουμε δημοσιεύσει και συγχαρητήριες επιστολές 
για διάφορες πρωτοβουλίες του Δήμου κι αυτό το αναφέρω για να μη θεωρηθεί ότι 
δεν ασχολούμαστε καθόλου με θέματα του Δήμου και ότι η κριτική μας είναι πάντα 
μονόπλευρη. Θέλω να καταλάβουμε όλοι ότι δεν ήρθα εδώ για να δημιουργήσω 
εντυπώσεις ούτε για να σας κάνω να πιστέψετε ότι επειδή δεν μας δόθηκε ο χρόνος 
να δημιουργήσουμε μία επιτροπή μηχανικών εξειδικευμένων σε τέτοια θέματα, δεν 
θέλουμε να πάρουμε καμία θέση. Η θέση μας είναι ότι στον Δήμο υπάρχουν ήδη 
αρκετά περιβαλλοντικά προβλήματα στα οποία δεν δίνουμε λύσεις και δεν είναι προς 
το συμφέρον του Δήμου να θέλει  να προσθέσει κι άλλα προτείνοντας ο ίδιος στους 
δημότες του θέσεις λατομείων. Τα λατομεία μολύνουν το υπέδαφος και υδροφόρους 
ορίζοντες τη στιγμή που το νερό δεν βρίσκεται σε αφθονία. Μέσω αέριων ρευμάτων 
μεταφέρουν σκόνες κι εμποδίζουν την αναπνοή των περίγυρων δασικών και φυτικών 
σχηματισμών. Αποτελούν οπτική μόλυνση για τους πολίτες που μοιράζονται τον 
ελεύθερο χρόνο τους με τη φύση. Εξοντώνουν την πανίδα της περιοχής γιατί τα ζώα 
έχουν μάθει να ζουν με κώδικες που θέλουν τέτοια τεχνικά έργα μακριά απ΄ αυτά. 
Πρόταση για μας είναι η αναβολή του συγκεκριμένου θέματος για να μπορέσουμε να 
έχουμε το κατάλληλο χρονικό διάστημα να εισηγηθούμε τις απόψεις μας. Κλείνοντας 
σας θυμίζω ότι δεν πρέπει ξανά να μας προσκαλέσετε την τελευταία στιγμή για 
θέματα που απαιτούν προεργασία εκτός αν αυτό είναι μία επιλεγμένη ενέργεια. 
Επίσης να ευχαριστήσω τον αντιδήμαρχο καθαριότητας και περιβάλλοντος κ. 
Σουμελίδη για την πρόσκλησή του. Σας ενημερώνω ότι εμείς ενημερωθήκαμε με φαξ 
την Παρασκευή που μας πέρασε κατά τις 12 η ώρα, μεσολάβησε Σαββατοκύριακο 
οπότε δεν μπορούσαμε να έχουμε την όποια ενημέρωση και βλέπω ότι υπάρχει 
αρκετή ενημέρωση από άλλους συναδέλφους. 

Νικόλαος Ασλάνογλου (Εκπρόσωπος Οικολογικής Ομάδας Βέροιας): Ο κ. 
Δασάρχης είπε ότι λόγω της τελευταίας έλλειψης αδρανών υλικών υπάρχει μεγάλο 
ενδιαφέρον για λατομεία αδρανών υλικών. Δεν υπάρχουν αδρανή στην αγορά γιατί τα 
κλεμμένα του Αλιάκμονα σταμάτησαν και το πώς σταμάτησαν το ξέρετε καλά και με 
τι κόστος και αυτό το κόστος ποιοι το επωμίστηκαν και συνεχίζουν να το 
επωμίζονται. Εάν πράγματι πάτε σ΄ όλα τα λατομεία κι αμφιβάλλω αν εξαιρούνται 
ένα δύο, θα δείτε πως οτιδήποτε αποφασίστηκε διοικητικά και όλα θα έπρεπε να 
ελέγχονται διοικητικά δεν υπάρχει τίποτα. Οποιαδήποτε απόφαση και να πάρετε δεν 
θα έχει καμία αξία γιατί ηθελημένα δεν υπάρχει μηχανισμός ελέγχου. Εάν περιμένετε 



από τον απόντα, κατά κύριο υπεύθυνο ελέγχου, τον κ. Μπαρμπαρούση, να κάνει 
ελέγχους μπορείτε να διαπιστώσετε αυτή την ηθελημένη διοικητική τακτική σήμερα 
στα λατομεία. Ποιος επενέβη; Πράγματι είναι αναγκαία τα αδρανή υλικά για την 
καθημερινότητα και τα μάρμαρα, όπως όμως και τα ψάρια. Επειδή δίνουν θέσεις 
εργασίας τα ψάρια λέτε να προσπαθήσουμε να κάνουμε ιχθυοτροφεία στο Βέρμιο; 
Μ’ αυτό θέλω να πω πως εάν η περιοχή μας δεν αντέχει λατομεία, είτε αδρανών είτε 
μαρμάρων, δεν θα γίνουν. Είναι τόσο πλούσιος ο τόπος μας εδώ που δίνει τόσες 
ευκαιρίες για πολλές άλλες δραστηριότητες που πιστεύω ότι μπορεί να είναι πλήγμα 
για κάποιους που δραστηριοποιούνται, Αθηναίους κατά κύριο λόγο, αλλά αν δεν 
μπορεί να γίνει ιχθυοτροφείο εδώ δεν θα γίνει, θα γίνει στα νησιά, θα γίνει σε μία 
θάλασσα. Το κλείνω εδώ τόσο απλά γιατί συμφωνώντας με τον εκπρόσωπο του ΤΕΕ 
θα έπρεπε να ξέρουμε κάτι παραπάνω σε σχέση με τις αποφάσεις της επιτροπής. 
Θέλω να κλείσω κε Πρόεδρε ανατρέχοντας λίγο στο παρελθόν σε σχέση με το 
τηλέφωνο της Παρασκευής και με το σημερινό τηλέφωνο που εκ παραδρομής μας 
ειδοποίησαν. Θυμάστε κε Τσαπαρόπουλε, κι εσείς κι εγώ, κάποια φράση που λεγόταν 
τακτικά «η επάρατος», όχι η επάρατος ασθένεια αλλά η επάρατος δεξιά. που 
κυνηγούσε ανθρώπους που είχαν αντίθετη άποψη, διώξεις τα λέγαμε τότε, κι 
επιτέλους είπαμε, μετά από κάποιο χρόνο ότι έφυγε η επάρατος και ήρθε το σήμερα 
για το οποίο κι εσείς παλέψατε όπως και πολλοί από εσάς δηλαδή να φύγει αυτή η 
κακοδαιμονία. Μη ξεχνάτε. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Γ. Ορφανίδης: Θα ήθελα να κάνω κάποιες συγκεκριμένες ερωτήσεις σχετικά 

με ζητήματα που δεν διευκρινίζονται από την όλη παρουσία της πρόβλεψης και του 
μελλοντικού χαρακτηρισμού των λατομικών ζωνών: 1)αυτή η επιφάνεια που 
δείχνουμε στους χάρτες σήμερα, τι συνολικής έκτασης είναι; 2)αυτές οι εκτάσεις οι 
οποίες προβλέπεται, σαν προμελέτη τώρα και σαν μελέτη αύριο μεθαύριο να γίνουν 
λατομικές περιοχές, τι ιδιοκτησίας είναι; Είναι δηλαδή δημόσιες, ιδιωτικές, 
δημοτικές, κρατικές; 3)διαβάζοντας το εισηγητικό και πολλοί μέχρι τώρα φαντάζομαι 
καταλάβαιναν λατομικές ζώνες άρα μάρμαρο αλλά σήμερα βλέπουμε και αδρανή 
υλικά μπορεί να μας απαντήσει κάποιος πώς γίνεται η εξόρυξη των αδρανών υλικών; 
Γιατί στα μάρμαρα υπάρχει μία συγκεκριμένη και μάλλον αυστηρή νομοθεσία αλλά 
για τα αδρανή τι προβλέπεται; 4)αναφέρεται στο εισηγητικό ότι υπάρχουν πολλά 
λατομεία τα οποία λειτουργούν με άδεια διερεύνησης, η άδεια διερεύνησης όμως 
είναι για ένα χρόνο αλλά αυτοί φαντάζομαι ότι λειτουργούν για πολλά χρόνια, πως 
επιτρέπεται όμως και λειτουργούν σήμερα; Όταν λέει το εισηγητικό να τηρούνται οι 
περιβαλλοντικοί όροι μπορείτε να μας δώσετε να καταλάβουμε τι εννοεί ο νομοθέτης 
και τι ισχύει στην πραγματικότητα; 

Παυλίδης: Καταρχάς η επιφάνεια είναι μεγάλη κι έγινε μία σύνθεση των 
απόψεων. Όμως μέσα σ΄ αυτή την επιφάνεια η πρόταση μιλάει για τους χώρους  
ιδιοκτησίας του Δήμου. Δεν μπορεί να παγιδέψει ο Δήμος τους ιδιώτες, ούτε μπορεί 
να επιτρέψει «συναλλαγές» που μπορεί να κάνει ένας ιδιώτης με την οποιαδήποτε 
εταιρεία. Δυστυχώς όμως στο τμήμα περιουσίας του Δήμου δεν υπάρχει 
συγκεκριμένη καταγραφή, εμείς είμαστε υποχρεωμένοι να κάνουμε μία πρόταση προς 
τη Νομαρχία όπως γνωρίζετε και να πάει στην οκταμελή επιτροπή που θα συσταθεί 
για να συζητήσει και προτείνουμε λοιπόν αυτή τη συγκεκριμένη περιοχή. Η πρόταση 
αυτή αφού εγκριθεί προφανώς θα προχωρήσει περαιτέρω και μακάρι, όταν θα 
υπάρχει και σε ηλεκτρονική μορφή, να καταγραφούν τα περισσότερα. Έτσι κι αλλιώς 
ο νόμος επιτρέπει ότι όπου υπάρχει ιδιοκτησία του Δήμου μπορεί ο Δήμος να το 
δώσει και τα γειτονικά οικόπεδα, όπως είπε ο κ. Δασάρχης, μπορούν να 
απαλλοτριωθούν εάν είναι για κάποιες συγκεκριμένες χρήσεις που προβλέπει η 



νομοθεσία. Δηλαδή και στην περίπτωση ενός ιδιώτη που θα γειτνιάζει δίνεται το 
δικαίωμα και πάντα εφόσον υπάρχει ορυκτός πλούτος. Εμείς όμως εδώ στο Δ.Σ. 
μπορούμε να μιλήσουμε για τις εκτάσεις που είναι του Δήμου κι αυτό ως προς την 
επιφάνεια και τις ιδιοκτησίες. Για την εξόρυξη αδρανών έχετε απόλυτο δίκιο αφού 
γίνεται και με μπουρλότο, με φυτίλια. Ενώ τα μάρμαρα είναι με κοπή. Όμως ξέρετε 
ότι λατομική ζώνη υποχρεούται κάποιος να προτείνει ή να ορίσει για αδρανή υλικά. 
Μέσα στη λατομική ζώνη μπορεί να γίνει εκμετάλλευση ορυκτού πλούτου δηλ. ένα 
μαρμαράδικο αλλά για να γίνει εκμετάλλευση και αδρανών υπάρχει αυτή η δικλείδα. 
Ως προς τις άδειες έρευνας, η προσπάθεια που αναγκάζεται και κάνει ο Δήμος κι 
έκανε και δια μέσου της υπηρεσίας του, είναι αυτή, ότι μέχρι τώρα υπήρχε αυτό το 
μπάχαλο, δεν υπήρχαν έσοδα, δεν υπήρχαν καταγεγραμμένα τα πράγματα, υπήρχε 
μία ασυδοσία κι αυτό ερχόμαστε τώρα να συμμαζέψουμε και να κάνουμε μία 
συγκεκριμένη πρόταση για να λάβουμε τα μέτρα μας. Όντως έχουν πάρει άδεια 
έρευνας, δεν έχουν έρθει στον Δήμο για να υπογράψουν μισθωτήρια συμβόλαια, είναι 
από παλιά, όλοι λένε ότι έχουν καπαρώσει την έκταση κάτι που μας εκνευρίζει γιατί 
πώς είναι δυνατόν περιοχές του Δήμου να τις έχουν καπαρώσει πριν τρία και  πέντε 
χρόνια, αλλά τελικά αφού το επιτρέπει ο νόμος εμείς πρέπει να τους το ρωτήσουμε 
και γι’ αυτό υπάρχει και το δεύτερο το εισηγητικό, από την επιτροπή ανάπτυξης, 
όπου λέει ότι θα τους καλέσουμε σε δύο μήνες να φέρουν όλοι αυτές τις άδειες και να 
τις κάνουν συμβόλαια μίσθωσης για να ξέρει ο Δήμος τι έχει στην πλάτη του, πόσα 
είναι αυτά, να καταγραφούν και να βγει από τη Νομαρχία η πιο σωστή απόφαση για 
τις λατομικές ζώνες. Εάν τηρούνται οι περιβαλλοντικοί όροι, δεν θέλω να κρυφτώ 
πίσω από το δάκτυλο αλλά ανεβαίνοντας από την Καστανιά τα λατομεία όπου 
υπάρχει λατομείο ανοιγμένο επί χρόνια και το βγάλαμε δημοπρασία γιατί ήταν 
ανοιγμένο και στην Περιφέρεια μας έβγαλαν άκυρη την απόφαση γιατί δεν έπρεπε με 
δημοπρασία αλλά να το δώσουμε στον ιδιώτη γιατί ήταν παρθένο. Δεν θέλω να 
υπεισέλθω σε άλλες αποφάσεις και κατά πόσο τηρούνται αλλά παιδεύτηκε η 
υπηρεσία πάρα πολύ όταν ζήτησε όλες τις άδειες και ποιοι έχουν τις νόμιμες. Αυτά τα 
στοιχεία για να τα συγκεντρώσει έκανε μήνες και πήγε κι επίσκεψη στην Περιφέρεια 
και στη Νομαρχία για να τα καταγράψει. Ο ένας δεν τα είχε, ο άλλος δεν ήξερε που 
ήταν ο φάκελος και δεν υπάρχει σήμερα τίποτα και γίνεται λοιπόν μία προσπάθεια 
προς αυτή την κατεύθυνση. Πάντως για να συμπληρώσω τις υπόλοιπες απορίες που 
προφανώς έγιναν, γιατί δεν εισηγήθηκα το θέμα αφού πίστευα ότι το εξάντλησα την 
προηγούμενη φορά, όμως δύο πράγματα να αναφέρω ότι δηλ. στην επιτροπή 
ανάπτυξης λήφθηκαν υπόψη ότι κινδυνεύει ο υδροφόρος ορίζοντας αν δημιουργηθεί 
ένα τέτοιο λατομείο και ξέρετε ότι το νερό είναι πολύτιμο αλλά είπαμε ότι 
διακόπτεται η λατομική δραστηριότητα όπου υπάρχει διατάραξη του φυσικού τοπίου 
δηλ. δάσος, οικισμοί, υδάτινοι πόροι τα πιο σημαντικά πράγματα. Έχοντας αυτά 
υπάρχει πλέον η άρνηση που δίνει το δικαίωμα στην επιτροπή ανάπτυξης, μετά απ’ 
αυτή την πρόταση κι όταν έρχεται μία πρόταση λατομείου, να λέει όχι και ότι 
υπάρχουν αυτά τα πράγματα. Άλλωστε αυτά πλέον περιγράφονται και στη 
νομοθεσία, απλώς τώρα έρχονται και μία απόφαση του Δ.Σ. να επισημοποιηθούν. Θα 
μπορούσαμε εδώ να προτείνουμε ότι εκεί που λέει ο νόμος 1 χλμ να απέχει από τον 
οικισμό κι αν θέλουμε να πάρουμε σοβαρότερα ή καλύτερα μέτρα, μπορούμε να 
πούμε 2 χλμ για να μην έχουμε τα προβλήματα όπως ότι οι σκόνες μπορεί να 
καλύψουν τον οικισμό κ.λ.π. 

Επειδή ειπώθηκε κι αυτό, θέλω να πω ότι η Καστανιά έχει πρόβλημα 
ανεβαίνοντας την περιοχή προς αριστερά στην υπάρχουσα λατομική δραστηριότητα 
όπου είναι όλα αυτά τα λατομεία και η ίδια η Καστανιά είναι αγανακτισμένη, κι εμείς 
οι ίδιοι είμαστε αγανακτισμένοι γιατί υπάρχει χαρτί από το Δασαρχείο για τα μπάζα 



που έχουν κλείσει τα ρέματα, επί χρόνια, και τώρα κάνουν δικαστήρια μεταξύ τους 
για να πάρουν τα μπάζα και να τα πουλήσει ο ένας στον άλλον. Όλη αυτή την 
κατάσταση ερχόμαστε μ’ αυτή την πρόταση αν τη συμμαζέψουμε και γι’ αυτό λέμε 
για εκείνη την περιοχή να υπάρχει σύμφωνη γνώμη του Τοπικού Συμβουλίου και να 
τηρούνται οι ειδικές διατάξεις που προβλέπονται. Για την άλλη περιοχή, η Καστανιά 
μας απάντησε ότι δεν έχει πρόβλημα, εφόσον δεν υπάρχει ορατότητα από τον δρόμο. 
Αλλά σ΄ αυτή την περίπτωση πάλι εμείς δεν θέλουμε να καταργήσουμε καμία φυσική 
κατάσταση γιατί θεωρούμε ότι οι περιοχές natura ή οι υδάτινοι πόροι προστατεύονται 
κι αυτό είναι από τον όρο που βάλαμε να διακόπτεται η λατομική δραστηριότητα 
εφόσον υπάρχει διατάραξη του φυσικού τοπίου. Θεωρούμε ότι μ’ αυτή μας την 
άποψη προστατεύουμε όλα αυτά που είπατε κι εδώ είμαστε και θα ελεγχθούν και θα 
τα δείτε. Πάντως επαναλαμβάνω ότι εμείς κάνουμε πρόταση προς τη Νομαρχία και 
θεωρούμε ότι κάνουμε με τους καλύτερους όρους. Μακάρι αυτοί να τηρηθούν. 
Επιπρόσθετα να σας πω ότι υπάρχει συνεργασία με την τεχνική υπηρεσία της 
Νομαρχίας όπου συμφωνεί στα περισσότερα και θα προωθήσει αυτή την πρόταση. 
Απλώς είναι οκταμελής επιτροπή και δεν ξέρουμε στο τέλος τι θα εγκριθεί. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Αποδεικνύεται κι απόψε, για δεύτερη φορά, η προχειρότητα 

με την οποία εισάγονται τα θέματα στο Δ.Σ. Στην προηγούμενη συνεδρίαση, ύστερα 
από τη σθεναρή πίεσή μας, αναγκάστηκε η κα Δήμαρχος και ζήτησε να αναβληθεί το 
θέμα γιατί κατάλαβε και η ίδια ότι δεν μπορούσε να προχωρήσει, τουλάχιστον με την 
εισήγηση που το έφερε σ΄ εκείνη τη συνεδρίαση. Τα ερωτήματα που θέσαμε τότε 
αλλά και περιμέναμε να βελτιωθεί και η εισήγηση και να παρουσιαστεί, πέρα από την 
οπτική εικόνα που είχαμε, καλύτερα το θέμα, με ποιο πολλά στοιχεία αλλά και με τις 
γνώμες των αρμοδίων υπηρεσιών και φορέων, αποδείχθηκε απόψε, τουλάχιστον από 
τις τοποθετήσεις των φορέων και των υπηρεσιών που είναι παρόντες, ότι δεκαπέντε 
μέρες προκλητικά τους αγνοήσατε και δεν φροντίσατε να τους καλέσετε την επόμενη 
ημέρα εδώ και να πάρετε τις γνώμες τους. Αντίθετα τους καλέσατε την Παρασκευή κι 
ακούσατε τι είπε το Τεχνικό Επιμελητήριο, που είναι κι αυτό κατά κάποιο τρόπο 
αρμόδιο να μας πει τη γνώμη του γι’ αυτό το θέμα και όσον αφορά την προστασία 
του περιβάλλοντος και όσον αφορά την ανάπτυξη της περιοχής. 

Άκουσα με προσοχή αυτά που είπε ο κ. Δασάρχης, ο οποίος είπε επί λέξει τα 
εξής: «η υπηρεσία μας θα εκφράσει άποψη σε μία ολοκληρωμένη μελέτη που θα 
κατατεθεί». Απόψε δεν εξέφρασε άποψη, δεν την έχουμε γραπτά. Τα τέσσερα Τοπικά 
Συμβούλια δεν είπαν την άποψή τους. Το Τεχνικό Επιμελητήριο δεν κατέθεσε την 
άποψή του. Ο Σύλλογος Επιστημόνων Μηχανικών δεν είναι παρών και δεν ξέρω αν 
ειδοποιήθηκε. Τελικά, εμείς εδώ, το κυρίαρχο όργανο της πόλης, που υποτίθεται 
πρέπει να προστατεύουμε και το περιβάλλον αλλά και την ανάπτυξη, όπως είπα στην 
προηγούμενη συνεδρίαση να παντρέψουμε τα δύο αυτά πράγματα στο μέτρο του 
δυνατού, τι θα πούμε; Ελλιπή λοιπόν τα στοιχεία κι απόψε και πολύ σωστά το 
Τεχνικό Επιμελητήριο, το παράρτημα, είπε να αναβληθεί. Ταυτίζομαι κι εγώ μ’ αυτή 
την άποψη, να αναβληθεί το θέμα και να ασχοληθούμε σοβαρά  αν θέλουμε και το 
περιβάλλον της περιοχής μας να προστατεύσουμε αλλά και την ανάπτυξη, γιατί και 
τα δύο πρέπει να τα δούμε και με την ίδια ισομερή και ισοβαρή άποψη, χωρίς να 
υπερτερεί το ένα του άλλου. 

Δήμαρχος: Δεν συμφωνώ κε Πρόεδρε για την αναβολή, όπως την δέχτηκα την 
προηγούμενη φορά, ακριβώς γιατί είναι σαθρό το επιχείρημά του. Ξέρει πολύ καλά 
ότι οι αρμοδιότητες του Δήμου είναι μέχρι ένα σημείο και της Νομαρχίας μέχρις ενός 
άλλου. Ο Δήμος κάνει μία πρόταση και την ολοκληρωμένη μελέτη πρέπει να την 



κάνει η Νομαρχία. Δεν υπάρχει πλέον λόγος να αναβληθεί το θέμα. Την προηγούμενη 
φορά αναβλήθηκε γιατί δεν υπήρχαν ευκρινείς χάρτες. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου για 
αναβολή λήψης απόφασης επί του θέματος; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 4 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής. 

Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 14 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, Σ. 
Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Κ. 
Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 
 Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης. 
 Ο σύμβουλος Ε. Γουναράς απουσίαζε από την ψηφοφορία. 

Πρόεδρος: Κατά πλειοψηφία συνεχίζεται η συζήτηση. 
Γ. Ορφανίδης: Καταρχήν να κάνω μία επισήμανση. Συζητάμε εδώ και τρεις 

ώρες για θέματα που δεν είναι και υψίστης σημασίας και σήμερα για θέμα που 
υποτίθεται είναι σημαντικό για το μέλλον του τόπου δεν συζητάει κανένας. Για μένα 
το σκεπτικό είναι πως ή υπάρχει αδιαφορία ή υπάρχει ανικανότητα να τοποθετηθούν 
οι συνάδελφοι και μπορεί να είναι αυστηρό αλλά έτσι το εκλαμβάνω εγώ. Στην 
προηγούμενη συνεδρίαση είχα κάνει μία παρατήρηση όσον αφορά τις θέσεις της 
Δημάρχου, ότι δηλ. το ιδεατό δεν είναι να μη δεν έχουμε λατομεία αλλά είναι να 
έχουμε. Υπάρχουν ανάγκες εξόρυξης και μαρμάρων και αδρανών, αλλά θα πρέπει να 
τηρούνται κάποιοι όροι έτσι ώστε να μπορούμε να είμαστε περήφανοι και για τη 
λειτουργία τους αλλά και για τον φυσικό πλούτο που έχει η Ημαθία. Επειδή δεν 
συνηθίζω να αλλάζω άποψη παραμένω λοιπόν σ΄ αυτήν. Να κάνω όμως μία μικρή 
περιγραφή του τι συμβαίνει σήμερα, από τα λίγα που γνωρίζω γιατί δεν είμαι και 
ειδήμονας. Μέχρι τώρα δημιουργούνταν λατομεία, κάποια είχαν άδειες μόνο για 
διερεύνηση όπως είπε και προηγουμένως ο εισηγητής και κάποια δεν έχουν καθόλου. 
Παρόλα αυτά όμως όλα αυτά λειτουργούν. Δεν υπήρχε κανένα σχέδιο, δεν υπήρχε 
καμία οριοθέτηση δεν υπήρχε τίποτα. Όχι μόνο λειτουργούσαν, όχι μόνο δεν πέφτανε 
διοικητικές κυρώσεις κ.λ.π. αλλά και οι υποχρεώσεις που είχαν κι έχουν αυτά τα 
λατομεία ποτέ δεν εφαρμόστηκαν. Φτάσαμε λοιπόν σε ένα σημείο να υπάρχει όντως 
από την αριστερή μεριά, ανεβαίνοντας για Καστανιά, ένα ανησυχητικό φαινόμενο. Ο 
κ. Παυλίδης είπε ότι «μας εκνευρίζει» αλλά δεν βλέπω αντίδραση. Όταν σ΄ εκνευρίζει 
κάτι στην καλύτερη περίπτωση τον τιμωρείς και στη χειρότερη βγάζεις το μαχαίρι και 
τον μαχαιρώνεις και δεν τον αφήνεις να κάνει τίποτα άλλο. Άρα λοιπόν δεν υπάρχει 
και θέληση. Αυτό καταλαβαίνω εγώ. Ειπώθηκε και υποστηρίχθηκε ότι βάζοντας και 
οριοθετώντας την λατομική ζώνη και τις λατομικές περιοχές θα συμμαζέψουμε την 
κατάσταση. Και στο προηγούμενο δημοτικό συμβούλιο όταν μιλήσαμε έστω και λίγο 
είπα ότι το πρόβλημα δεν είναι η λειτουργία των λατομείων αλλά το πώς λειτουργούν 
και το πώς εμείς τους αφήνουμε να λειτουργούν. Όσες λατομικές ζώνες να κάνετε 
όσο και καλύτερη μελέτη να κάνετε, όσο κι αν θέλετε να πείτε ότι αυτό θα μας σώσει, 
θα μου επιτρέψετε πάρα πολύ να το αμφισβητήσω γιατί δεν αλλάζει τίποτα στη 
νοοτροπία της λειτουργίας αλλά και της επίβλεψης της λειτουργίας των λατομείων 
είτε των αδρανών είτε των μαρμάρων και διαφόρων άλλων ορυκτών. Έχω κάνει 
κάποιες ερωτήσεις και λίγο πολύ δόθηκαν απαντήσεις. Είπε πολύ σωστά ο εισηγητής 
ότι τελικά, και καλά που το καταλάβαμε κι εμείς, ότι λατομεία δεν είναι μόνο 
μάρμαρα αλλά είναι και αδρανή και διάφορα άλλα ορυκτά που μπορεί να υπάρχουν 
στην περιοχή μας. Άρα λοιπόν, εάν υπάρχουν εξορύξεις αδρανών υλικών και με τον 
τρόπο που γίνονται αλλά και με τον χρόνο γιατί απαιτούν πολύ λιγότερο χρόνο από 
ότι να εξορύξεις μάρμαρο, μιλάμε ότι θα έχουμε μία καταστροφή του περιβάλλοντος 



πολύ μεγαλύτερη. Άρα εκεί χρειάζονται και πολύ μεγαλύτερες απαιτήσεις όσον 
αφορά και την επίβλεψη αλλά και τη συμμόρφωσή τους ως προς αυτό που πρέπει να 
είναι σωστό. Δεν τα βλέπω αυτά τα θελήματα ή αυτές τις αναγκαιότητες να υπάρχουν 
σε προτεραιότητα παρά μόνον οι εκμισθώσεις κ.λ.π. 

Έκανα μία ερώτηση για την επιφάνεια και απαντήθηκε ότι είναι μεγάλη. 
Εκτιμώ ότι αυτή η έκταση που εσείς προτείνετε είναι μεταξύ 50.000 τ.μ. ή 60.000 τ.μ. 
Με αυτή τη λογική εάν και ο όμορος δήμος της Νάουσας που κι αυτός είναι ορεινός 
κάνει άλλη μία λατομική ζώνη τότε πού θα είναι το βουνό, πού θα είναι το δάσος, πού 
θα είναι ο αγροβιότοπος, πού θα είναι αυτός ο φυσικός πλούτος; Εκτιμώ δηλαδή ότι 
αυτές οι επιφάνειες, όσο κι αν θέλετε να λέτε, είναι τεράστιες. Γιατί αν το πάμε κι 
αλλιώς αν εμείς σήμερα, ο Δήμος Βέροιας, θέλουμε να κάνουμε μία επέκταση πόλης 
το βασικότερο είναι ποιες είναι οι ανάγκες του, τι πληθυσμό έχει και τι απαιτείται. 
Εμείς σήμερα κάνουμε μία έκταση 60.000 τ.μ. λατομική ζώνη και δεν έχουμε πει 
ποτέ ποιες είναι οι ανάγκες. Δηλαδή αυτά τα 60.000 τ.μ. ξέρετε πόσες χιλιάδες 
κυβικά μαρμάρου βγάζουν; Έχει τόσες πολλές ανάγκες η πόλη μας, η χώρα μας κι 
εμείς για να μπορέσουμε να τους παρέχουμε την προσφορά τρέχουμε για να 
προλάβουμε; Θα μου επιτρέψετε να το αμφισβητήσω. Δεν υπάρχουν τόσο μεγάλες 
ανάγκες όσες δίνει το δικαίωμα αυτή η περιοχή. Κάνω ερώτηση και λέω για 
δημοτικές και δημόσιες εκτάσεις αλλά μου απαντήσατε γενικά κι αόριστα. Εσείς λέτε 
ότι μας ενδιαφέρει μόνο το κομμάτι των δημοτικών εκτάσεων. Εχω την εντύπωση  
ότι υπάρχουν και δυο τρεις μάγκες μεγαλοϊδιοκτήτες σ΄ αυτές τις εκτάσεις που εσείς 
θέλετε να κάνετε λατομικές ζώνες. Να συμπληρώσω ότι δεν μπορεί κανείς, είτε 
λέγεται Δημοτικό Συμβούλιο είτε λέγεται Νομαρχιακό Συμβούλιο, να απαγορεύσει 
σε ιδιώτη τέτοιες δραστηριότητες κι αυτά που μας λέτε εγώ δεν τα εμπιστεύομαι. 
Κάποια Τοπικά Συμβούλια είπαν ότι δεν έχουν πρόβλημα αρκεί να μην είναι ορατά. 
Απ’ αυτήν όλη την περιοχή και δεν σας βάζω το 100% αλλά το 90% είναι όλα ορατά. 
Είναι κανένα που κρύβεται; Μόνο αν κατέβουν χαμηλά τα σύννεφα θα κρυφτούν 
αυτές οι περιοχές. Για να μην πολυλογώ γιατί βλέπω πως είτε τα πω είτε όχι εσείς 
μάλλον έχετε αποφασίσει σε κάτι και για να μη νομίζετε ότι αποφεύγω ή θέλω να 
πάω κόντρα σ΄ αυτό που λέτε, εκτιμώντας ότι πραγματικά η περιοχή είναι τεράστια, η 
ζήτηση και οι ανάγκες δεν είναι αυτές που χρειάζονται, θα έκανα μία ενδιάμεση 
πρόταση αφού κι εγώ πιστεύω ότι χρειάζεται και το μάρμαρο και όλα. Αφού αυτές οι 
λατομικές ζώνες, όπως λέτε και στο εισηγητικό σας, είναι ανά πενταετία ποιο είναι το 
όφελος να βάλουμε όλη αυτή την περιοχή και να μη βάλουμε τμηματικά περιοχές σε 
λατομικές ζώνες και να τις αναβαθμίσουμε ή να τις ανανεώνουμε ανά πενταετία έτσι 
ώστε να έχουμε μία δραστηριότητα η οποία θα είναι πιο εύκολα επιβλεπόμενη, μία 
δραστηριότητα όπου δεν θα βαράει ο καθένας όπου θέλει δηλ. Κουμαριά, 
Γεωργιανοί, Καστανιά κ.λ.π. κι οπότε έτσι, αφού κι οι ανάγκες καλύπτονται, να 
μπορεί να γίνει μία πιο συμμαζεμένη επέμβαση σ΄ αυτόν τον χώρο που λέγεται 
Βέρμιο και να μπορούμε κι εμείς να ελέγχουμε κι ανάλογα με την εμπειρία μας να 
βλέπουμε τι θα κάνουμε ανά πενταετία. Είναι η πρότασή μου αυτή γιατί δεν 
χρειάζονται αυτά τα 60.000 τ.μ. αφού είναι πάρα πολλά. 

Κρομμύδας: Ακούστηκε εδώ ότι ο νομός μας υποφέρει από εξορύξεις 
αδρανών υλικών. Από το 1967 στα Ασώματα σε 30 στρεμ. δουλεύουν αδρανή υλικά 
ο Μπαλής, ο Σιδερίδης, ο Σπίθας. Ο νομός ποτέ δεν έμεινε από αδρανή. Τώρα για 
ποια αδρανή υλικά μιλάνε να καλύψουν το νομό; Όταν θα πεις ότι η περιοχή που 
προτείνετε είναι λατομική ζώνη μαρμάρου ο καθένας έχει δικαίωμα να κάνει και για 
αδρανή και δεν θα προλαβαίνεις να βλέπεις τι γίνεται εκεί από τις ανατινάξεις. Ούτε 
νερό θα μείνει εκεί και θα βλέπεις να ανεβαίνουν εκεί τα επικαθήμενα, αφού θα 
πέσουν οι καρχαρίες, να περνάνε μέσα από τα χωριά, μέσα από την πόλη για να 



κουβαλάνε και δεν θα μπορείς να περάσεις. Κάνω μία φιλική πρόταση να το κάνεις, 
φίλε Παυλίδη, λατομική ζώνη μαρμάρου γιατί αυτός που θα κάνει μάρμαρο θα έχει 
δικαίωμα να χρησιμοποιεί και αδρανή για το νομό, αλλιώς θα υπάρχουν μεγάλα 
προβλήματα εκεί. 

Αντώνιος Ορφανίδης (Προϊστάμενος Τμήματος Πρασίνου Δήμου Βέροιας):  
Για το μάρμαρο δεν προβλέπεται λατομική περιοχή αλλά προβλέπεται λατομική 
περιοχή αδρανών υλικών και βέβαια αδρανή υλικά δεν σημαίνει απαραίτητα 
εκρήξεις. Όλα αυτά είναι ανάλογα με την τεχνική μελέτη και με τη μέθοδο εξόρυξης 
που θα χρησιμοποιήσει κανείς. Γι’ αυτήν την περιοχή πήραμε το νόμο, βγάλαμε ότι 
απαγόρευε και είναι η υπόλοιπη περιοχή και γι’ αυτό είναι τόσο μεγάλη. Χωρίς 
διάκριση ιδιοκτησίας χωρίς τίποτα. Μέσα σ΄ αυτήν την περιοχή θα αποφασίσει το 
συμβούλιο αν θα βάλει μόνο τις δημοτικές εκτάσεις, τις δημοτικές – ιδιωτικές, τις 
δημοτικές – ιδιωτικές – δημοσίου ή οτιδήποτε αποφασίσει το συμβούλιο. Είναι μία 
πρόταση προς τη Νομαρχία η οποία θα συγκροτήσει επιτροπές για να κάνει μελέτη. 
Για το άλλο θέμα δε θέλω να πω ότι είναι θέμα γεωτεχνικό και όχι τεχνικό δηλ. το 
Τεχνικό Επιμελητήριο δεν έχει να πει τίποτα στο συγκεκριμένο θέμα το οποίο είναι 
της ειδικότητας γεωλόγων, δασολόγων και τοπογράφων. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Αντί να τα ξεμπερδέψουμε τα πράγματα τα μπερδεύουμε 

παραπάνω. Ο κ. Παυλίδης είπε ότι θα είναι μόνο για δημοτικές εκτάσεις ενώ ο 
υπηρεσιακός παράγοντας λέει  ότι το συμβούλιο θα αποφασίσει ποιες θα βάλει. Είναι 
δυνατόν να καθορίζουμε λατομικές ζώνες και να πούμε μόνο για τις δημοτικές 
εκτάσεις; Όταν καθορίζεις λατομική ζώνη, όλες οι εκτάσεις και δημοτικές και 
ιδιωτικές και δημόσιες, συμπεριλαμβάνονται εκεί. Έτσι κάνεις προστασία του 
περιβάλλοντος. 

Γ. Ορφανίδης: Εάν δεν εφαρμοστούν οι νόμοι και οι κανόνες των λατομείων  
ή των λατομείων που βγάζουν ορυκτό πλούτο, το πρόβλημα θα υπάρχει όπως είναι 
τώρα ίσως και χειρότερα. 

Παυλίδης: Καταρχάς οι φορείς κλήθηκαν και στις συσκέψεις της Επιτροπής 
Ανάπτυξης και οι φορείς κλήθηκαν συμπληρωματικά και για σήμερα. Και πολλοί 
φορείς έδειξαν ενδιαφέρον από την πρώτη μέρα κι άλλοι φορείς αδιαφόρησαν. Για να 
πω κι εγώ την αλήθεια άλλους φορείς τους ξεχάσαμε και στο τέλος τους θυμηθήκαμε 
κι έγινε η παρέμβαση την Παρασκευή, κλήθηκαν κι έδειξαν απεριόριστο ενδιαφέρον, 
τους ενημερώσαμε κι έχουν μία πλήρη άποψη για να τοποθετηθούν. Εγώ π.χ. κάποτε 
στην πλατεία Ωρολογίου κλήθηκα τελευταία μέρα για να δω μόνο PowerPoint. Τι 
σημαίνει όμως αυτό; Εδώ κάναμε μία δουλειά επί μήνες και στην επιτροπή 
ανάπτυξης κι εδώ και τώρα ερχόμαστε, μετά από μία προεργασία, και παρουσιάζουμε 
κάποια πράγματα. Επομένως κι αυτά που λέει το ΤΕΕ εμένα δεν με άγγιξαν καθόλου. 
Όσοι ήθελαν να συνεργαστούν συνεργάστηκαν και κατέθεσαν απόψεις. Είναι μία 
δουλειά που κάνει η υπηρεσία εδώ και καιρό και δεν θέλω να την αμαυρώσω με 
τίποτα. Εγώ σας ευχαριστώ όλους για τις απόψεις σας, ευχαριστώ όλους που 
συμμετείχαν σ΄ αυτόν τον διάλογο, ευχαριστώ που στο τέλος ο Δήμος κάνει έστω μία 
αρχική πρόταση, είμαι πρόθυμος και μου άρεσε η πρόταση του κ. Ορφανίδη κι αν 
μπορεί να μας την αναλύσει περισσότερο και να συμπληρώσουμε και τους 
ελεγκτικούς οργανισμούς ή όλη την προσπάθεια ελέγχου γιατί όντως σ΄ αυτό το 
πράγμα πάσχει ο Δήμος και θα διαμορφώσουμε έτσι μία καλύτερη πρόταση. Δεν 
θέλω να απαξιώνουμε μία προσπάθεια που κάνει ο Δήμος και κυρίως η υπηρεσία. 
Μην είμαστε ισοπεδωτικοί. Όντως δεν είναι 50.000 τα στρέμματα, εμείς λέγαμε, για 
να μην αναγκάσουμε τους ιδιώτες να τους δεσμεύσουμε ή παγιδεύσουμε, ότι η 
πρότασή μας αφορά τις δημοτικές εκτάσεις μέσα σ΄ αυτά. Άρα δεν είναι 50.000. 



Απλά έπρεπε να πάμε, αφαιρώντας τις περιοχές, σε μία ευρύτερη περιοχή. Θεωρούμε 
ότι με τις άλλες δεσμεύσεις, τους άλλους όρους που έβαλε η επιτροπή γλιτώνει τους 
υδάτινους πόρους, τα δάση κ.λ.π. για τα οποία όλοι είμαστε ευαίσθητοι. Αν θέλετε κε 
Ορφανίδη να μας πείτε περισσότερα για την πρότασή σας ειλικρινά να την 
υιοθετήσουμε διότι, όπως ξέρετε, κι εμείς οι ίδιοι βάζουμε κι έχουμε αρχίσει να 
στέλνουμε χαρτιά και σε λατομεία, ότι μέχρι και θα τους αποβάλλουμε εφόσον δεν 
τηρούν τους όρους και δεν τηρούνται οι περιβαλλοντικές μελέτες. Πάντως αν θέλετε 
να κάνουμε 2 τα χλμ που να απέχει από τους οικισμούς το λατομείο κι αν υπάρχει και 
κάποια άλλη βελτιωτική πρόταση πάνω σ΄ αυτά να την συζητήσουμε και να την 
προσθέσουμε. 

Γ. Ορφανίδης: Έκανα μία συγκεκριμένη πρόταση. Αυτή η μελέτη, ως αρχική 
μελέτη, ίσως να είναι και αποδεκτή. Θα πρέπει όμως να μπούνε προτεραιότητες, να 
μην εφαρμοστεί αυτός ο σχεδιασμός σ΄ όλη την έκτασή του γιατί είναι υπερβολικά 
μεγάλη. Θα πρέπει να εκτιμηθούν οι αναγκαιότητες και ποιες είναι σήμερα, οι πιο 
συμφέρουσες περιοχές για να εκμεταλλευτούν κι από αυτές να ξεκινήσουμε. Δεν 
μπορούμε να χαρακτηρίσουμε λατομική ζώνη σήμερα το μισό βουνό. Είναι έγκλημα. 
Σταδιακά πρέπει να γίνει αυτό. Μπορούμε να έχουμε μία αρχική μελέτη με όλη αυτή 
την επιφάνεια που λέτε αλλά δεν μπορούμε σήμερα να λέμε ότι σ΄ όλη αυτή την 
επιφάνεια μπορείτε να πάτε να σκάψετε. 

Παυλίδης: Συμφωνώ με την πρόταση του κ. Ορφανίδη και προτείνω να 
εγκρίνουμε την εισήγηση συμπληρωμένη με την πρότασή του. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Π. Παυλίδη για έγκριση 
της εισήγησης της επιτροπής ανάπτυξης, όπως συμπληρώθηκε με την πρόταση του κ. 
Γ. Ορφανίδη; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, Σ. 
Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Κ. 
Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης, Γ. Ορφανίδης. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Ε. Γουναράς. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση, αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 20-8-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου.  
2.- Την αναγκαιότητα καθορισμού Λατομικών Ζωνών στην περιοχή του Δήμου για 
την ανάπτυξη των λατομικών εργασιών σε οριοθετημένες χωροταξικά, γεωλογικά, 
περιβαλλοντικά και οικονομικά περιοχές, με σκοπό την οργάνωση της εξορυκτικής 
δραστηριότητας στο πλαίσιο της νομιμότητας και προς την κατεύθυνση της αειφόρου 
ανάπτυξης του Βερμίου και της πόλης μας.  
3.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου, των δημ. συμβούλων και των 
εκπροσώπων των φορέων, όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος 
θέματος. 
4.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 93 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.), του άρθρου 3 του Ν. 
1428/84 «Καθορισμός λατομικών περιοχών» του άρθρου 13 του Ν. 3335/05.  
 

Αποφασίζει  Κατά Πλειοψηφία 
 

 Α) Εκφράζει τη θέση του υπέρ του καθορισμού δημοτικών εκτάσεων στα όρια 
περιοχής του Δήμου Βέροιας ως Λατομικές Ζώνες, εντός των οποίων και μόνο θα 
μπορεί να χορηγείται κάθε άδεια εκμετάλλευσής τους, σύμφωνα με την υποβληθείσα 
πρόταση της Επιτροπής Ανάπτυξης του Δημοτικού Συμβουλίου και το τοπογραφικό 



διάγραμμα που συνέταξε η αρμόδια υπηρεσία του Δήμου και συνοδεύει την απόφαση 
αυτή.  
 Β) Σε πρώτη φάση, και επεκτεινόμενες σταδιακά, θα καθορισθούν αρχικά 
εντός των παραπάνω λατομικών χώρων οι δημοτικές εκτάσεις, στις οποίες θα 
χορηγούνται άδειες για λατομικές δραστηριότητες, οι οποίες θα πρέπει να απέχουν 
τουλάχιστον 2.000 μέτρα από υφιστάμενο οικισμό, κατόπιν συνεκτίμησης των 
καταναλωτικών αναγκών και των συμφερότερων-καταλληλότερων περιοχών και 
εφόσον : 

1) Διασφαλίζονται τα έσοδα του Δήμου από τη μίσθωση λατομικών χώρων. 
2) Τηρούνται οι όροι αποκατάστασης στο χρόνο και τον τρόπο, που 

αναφέρονται στη Μελέτη Περιβαλλοντικών Όρων. 
3)Διακόπτεται η λατομική δραστηριότητα εφόσον υπάρχει διατάραξη φυσικού 

τοπίου (δάσος, οικισμοί, υδάτινοι πόροι κ.λ.π.).  
4)Ειδικά για την περιοχή που βρίσκεται αριστερά από την παλαιά Εθνική Οδό 

Βέροιας-Καστανιάς (περιοχή Καστρί Καστανιάς) οι συμβάσεις νέων μισθώσεων θα 
συνάπτονται εφόσον: α) υπάρχει γνωμοδότηση του αρμόδιου Τοπικού Συμβουλίου, 
β) τηρούνται οι ειδικές διατάξεις και β) δεν επιβαρύνεται επιπρόσθετα το περιβάλλον. 

Γ) Εγκρίνει την υποβολή των παραπάνω προτάσεων προς το Νομάρχη 
Ημαθίας. 

Δ) Εγκρίνει τη δημοσίευση στον Τοπικό Τύπο πρόσκλησης προς τους 
κατέχοντες άδεια έρευνας λατομικών χώρων σε δημοτικές εκτάσεις στα όρια 
περιοχής του Δήμου Βέροιας να προχωρήσουν στις απαραίτητες διαδικασίες και σε 
εύλογο χρονικό διάστημα (τριών μηνών) στη διαδικασία μίσθωσης, άλλως ο Δήμος 
θα προχωρήσει σε περαιτέρω ενέργειες για τη διασφάλιση των συμφερόντων του. 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  475 / 2008 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Σ. Παναγιωτίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Ι. Ακριβόπουλος 
 Ν. Μωυσιάδης Ε. Σοφιανίδης 
 Α. Δελαβερίδης Μ. Σακαλής 
 Α.  Τσιάρας Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Ε. Γουναράς 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης Ι. Καλαϊτζίδης 
 Κ. Συμεωνίδης Γ. Ορφανίδης 
 Μ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   
 Σ. Κρομμύδας   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  26-11-2008 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ 
 

 
 
  
 


